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Ve Spojených státech je to už třetí uzavřený ob-
chod, ve kterém Sev.en GI koupila těžební práva 
na nerosty. Prostřednictvím firmy Golden Ea-
gle Land Company tak má ve státech Wyoming, 
Ohio, Illinois a Západní Virginie těžební a po-
zemková práva na 22 200 hektarů pozemků, té-
měř 243 000 hektarů minerálních práv a nyní 
i přes 2,2 miliardy tun prokázaných zásob meta-
lurgického a termálního uhlí.
„Nákup pozemků a těžebních práv je mimořád-
ně zajímavá oblast, a to jak ve Spojených státech, 

tak v Austrálii. Vlastnictví těžebních práv nám 
umožňuje inkasovat platby za vytěžený nerost. 
Samotnou těžbu a obchodování suroviny na tr-
hu pak zajišťují zkušení místní těžaři,“ vysvětlu-
je Alan Svoboda, generální ředitel Sev.en Global 
Investments.
Ve Spojených státech Sev.en GI vlastní i těžeb-
ní společnost Blackhawk Mining, která je nej-
větším hráčem v regionu. Zaměstnává 2 000 li-
dí a těží celkem v osmi různých povrchových 
i podpovrchových dolech ve státech Západ-

ní Virginie a Kentucky. Skupina Sev.en Global 
Investments se zajímá o dlouhodobé investice 
v celé řadě odvětví, hlavně o energetiku a těž-
bu uhlí, ale i o těžbu různých minerálů nebo na-
příklad o ocelářský průmysl. Zhruba 80 % všech 
příjmů celé skupiny Sev.en už dnes pochází prá-
vě ze zahraničních obchodů a akvizic, o které se 
stará tým ze Sev.en GI. Ten má nyní téměř 40 li-
dí a kanceláře v Praze, v americkém Lexingtonu, 
Londýně a Sydney. Právě v Austrálii pak skupi-
na vlastní elektrárenskou společnost s uhelný-
mi doly Delta Electricity a Australian Salt Lake 
Potash, který se zabývá těžbou potaše – prémi-
ového hnojiva. 

(red)

SeV.en Global inVeStmentS 
koupila těžební práVa  
Ve Spojených Státech
Více než dvě miliardy tun zásob vytěžitelného termálního uhlí – to je nejnovější 
přírůstek do skupiny investic Sev.en Global Investments, která se věnuje investič-
ním příležitostem v zahraničí, zejména v Evropě, v Austrálii a v Americe. 

Alan Svoboda, CEO Sev.en GI (uprostřed), 
 se svým týmem. Foto: archiv SGI



„Projekt Green Mine byl společně s dalšími pří-
klady strategických projektů Ústeckého kraje před-
staven koncem března v Bruselu, v sídle Stálého 
zastoupení České republiky při Evropské unii. 
Zástupci regionu zde prezentovali rozvojové pro-
jekty, které se věnují obnově a využití krajiny po 
těžbě uhlí. Skupinu Sev.en zastupoval Pavel Far-
kač, manažer rozvojových a transformačních pro-
jektů, který při prezentaci projektu Green Mi-
ne zmínil i úskalí, která ho provázejí, například 
problém veřejné podpory,“ konstatoval Petr Lenc, 

generální ředitel těžebních společností skupiny 
Sev.en. 
Ve formální i neformální části setkání proběh-
la řada diskusí k různým tématům. Důležitými 
účastníky jednání byli zástupci Státního fondu 
životního prostředí, respektive Ministerstva ži-
votního prostředí, které reguluje čerpání pro-
středků z Operačního programu Spravedlivá 
transformace. „Strategické projekty ze strany Ev-
ropské unie byly vnímány velmi pozitivně. Její zá-
stupci se zajímají především o to, jaké uplatnění 

najdou obyvatelé regionu po skončení těžby uhlí 
a kvitují, že tuto problematiku naše projekty řeší,“ 
doplnila Gabriela Nekolová, předsedkyně Hos-
podářské a sociální rady Ústeckého kraje, která 
jednání v Bruselu připravovala. 
V dubnu se o projektu Green Mine hovořilo 
i přímo v regionu, opět za účasti odborníků z ce-
lé Evropy. Na Mostecku se sešli v rámci projek-
tu RIS4Danu, který řeší budoucí oživení a rozvoj 
v 21 bývalých industriálních lokalitách v Evro-
pě. Do projektu je zapojeno deset zemí a me-
zi 11 spolupracujícími regiony je i Ústecký kraj. 
„Cílem tohoto projektu je identifikovat potenciál 
jednotlivých postižených lokalit a pomoci jim na-
stavit vizi pro budoucí rozvoj. Účastníci mostecké-
ho setkání ocenili především fakt, že projekt Gre-
en Mine je v porovnání s jinými regiony ve velmi 
pokročilé fázi plánování,“ uvedl Zdeněk Hušek, 
RIS3 manager pro inovační ekosystém Ústec-
kého kraje. Kromě toho, že zahraniční účastní-
ci workshopu vnímali pozitivně všechny zámě-
ry a plány projektu Green Mine, upozorňovali 
také na to, aby byl kladen důraz na jejich udr-
žitelnost do budoucna. Snahou by podle nich 
mělo být zabránit odlivu mladých lidí, ale také 
například změna image regionu. Také proto by 
se měli do plánování i realizace co nejvíce za-
pojit místní obyvatelé a instituce. „Všem těm-
to aspektům se v projektu věnujeme a doporuče-
ní postupů pro nás bylo inspirací. S tuzemskými 
i zahraničními experty od urbanistů po ekonomy 
spolupracujeme úspěšně po celou dobu přípravy 
projektu. Samozřejmostí zůstává co nejužší spo-
lupráce s krajskými orgány i místními samosprá-
vami,“ doplnil Pavel Farkač, vedoucí transfor-
mačních a rozvojových projektů Sev.en Inntech.
Na krajské úrovni se projekt Green Mine ob-
jevil mimo jiné na dvoudenní konferenci Bu-
doucnost Ústeckého kraje - strategické zdroje 
a suroviny regionu, která se konala v prostorách 
Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad 
Labem. Energetika se zde řešila z pohledu mi-
nulosti, přítomnosti, ale především budoucnos-
ti Ústeckého kraje. 

(red) 

budoucnoSt reGionu 
po Skončení těžby  
zajímá i eVropu
Projekt Green Mine, který řeší revitalizaci území lomu ČSA po skončení těžby, je 
v poslední době tématem odborných debat nejen na národní, ale i na evropské 
úrovni. 

„Kontroly a revize komínů vycházejí z legislativy 
a dělají se pravidelně jednou ročně. Podle výsled-
ků se následně přistupuje k případným opravám. 
To se týká i komína K2, jehož oprava byla zahá-
jena koncem dubna. Příprava včetně výběrového 
řízení na zhotovitele trvala zhruba rok,“ vysvět-
lil Petr Kožíšek, vedoucí oddělení péče o zaříze-
ní – společné technologie a stavební Elektrárny 
Počerady. 
Komín K2 slouží pro bloky 5 a 6 a bude se opra-
vovat jeho vnější část včetně kompletního ná-
těru, který zahrnuje i pruhy leteckého značení. 
Specializované firmě oprava železobetonového 
komína o výšce 220 metrů, s pěti ochozy potr-
vá do konce září. „Komín je v provozu od roku 
1975 a hlavním cílem opravy je stejně jako u elek-
trárenských bloků prodloužení životnosti. Důle-
žitá bude bezpečnost v průběhu prací. Ochranné 
pásmo je stanoveno zákonným minimem na de-
set procent z celkové výšky komína, což je v tom-
to případě dvacet dva metrů. V průběhu prací se 
přizpůsobujeme odlétajícím kusům materiálu, 
které mohou ohrozit zdraví osob. V současné době 
je již ochranné pásmo daleko za třiceti metry. To 

znamená jistá omezení pro průchod do některých 
technologických částí, proto musíme postup koor-
dinovat s kolegy z provozu a dodavateli, kteří se 
v oblasti pohybují,“ doplnil Petr Kožíšek. 
Ještě o něco složitější bude prázdninová oprava 
komína K1. Ten slouží pro najíždění bloků 2, 3, 
4 a může se realizovat pouze v době odstávek vý-
robních bloků.                                                  (pim)
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Česká televize odvysílala v dubnu v pořadu Reportéři ČT reportáž nazvanou (Ne)kultivace, 
kde byl zpochybňován způsob sanací a rekultivací v okolí lomu ČSA. Mimo jiné v ní zazně-
lo, že zástupci skupiny odmítají s Reportéry komunikovat. Proč? 

V reportáži se neobjevilo naše vyjádření, které od nás štáb pořadu Reportéři dostal. V něm 
jsme upozorňovali, že vzhledem k probíhajícímu soudnímu sporu, jehož důvodem jsou ne-
pravdivé informace o těžebních společnostech skupiny Sev.en, odvysílané v loňském po-
řadu Reportéři ČT, se až do pravomocného skončení řízení a odvysílání pravdivých sdělení 
nebudeme k otázkám pořadu Reportéři ČT vyjadřovat.

Spor se týká reportáže odvysílané v červnu loňského roku rov-
něž v pořadu Reportéři ČT. Už tehdy jsme avizovali, že se proti 
nepravdivým informacím hodláme bránit, a pokud naše žádos-
ti o nápravu nebudou ze strany České televize vyslyšeny, jsme 
připraveni se obrátit na soud, což se nakonec stalo. Stále platí, 
že těžební společnosti skupiny Sev.en plní a budou plnit všech-
ny své závazky s plnou odpovědností. A že všechny útoky, které 
poškozují dobrou pověst nás všech, budeme vždy důsledně uvá-
dět na pravou míru.

otázka pro
Gabrielu Sáričkovou benešovou,  
ředitelku hr a komunikace skupiny

Sáričková Benešová

Ze skupiny2

Gabriela Sáričková  
Benešová
HR ředitelka skupiny Sev.en

„Spolupráce mezi ČVUT a Elektrárnou Počerady 
trvá již dlouhou řadu let. Na stáže k nám studen-
ti přijíždějí pravidelně v tomto období, bohužel ta-
to tradice byla přerušena na několik let pandemic-
kými omezeními a jsem rád, že jsme se k ní po vy-
nucené přestávce mohli znovu vrátit,“ uvedl Pavel 
Tyrpekl, vedoucí odboru řízení provozu počerad-
ské elektrárny. 
Pro vysokou školu i elektrárnu jsou obdobné stá-
že přínosem. Studenti se v praxi seznámí s tech-

nologickými procesy, které znají z výuky přede-
vším teoreticky. „My si od podobných akcí slibuje-
me, že by některého ze studentů mohla zaujmout 
práce v energetice natolik, že se rozhodne u nás po 
absolutoriu pracovat. Techniků z našeho oboru není 
nikdy dostatek. Stále jsme přesvědčeni, a během stá-
že jsme o tom se studenty rovněž diskutovali, že kla-
sická energetika má perspektivu, ačkoli se nás mno-
zí snaží přesvědčit o opaku,“ doplnil Pavel Tyrpekl.  

(red)

Studenti čVut tráVili týden 
V počeradSké elektrárně
Skupina studentů inženýrského studia Fakulty strojní pražské ČVUT strávila týden 
po velikonočních svátcích v Elektrárně Počerady. Měli šanci se tu seznámit se vše-
mi částmi provozu a prohlédnout si chod elektrárny. 

Opravy bloku 2 počeradské elektrárny jsou nejvýznamnější investicí letošního 
roku. Rozhodně ale nejsou jedinou opravou technologie, která se v nadcházejících 
měsících v elektrárně chystá. V dubnu odstartovala oprava komína K2 a o prázdni-
nách se začne opravovat komín K1. 

jeden komín doStáVá  
noVý kabát, další 
už Se připraVuje  
na opraVu
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Aby vás to nejen bavilo, ale také motivovalo, 
v listopadu se těšte nejen na poučný, ale i zá-
bavný test, kde si vše shrneme. Odměnou pro 
jednoho z těch, kteří test zvládnou na jedničku, 
bude auto s plnou nádrží na celý víkend od spo-
lečnosti Servis Leasing, která se stará o vozový 
park ve skupině. 
Odstartujeme pěkně zostra, rychle… tedy spí-
še pomalu. Prostě tentokrát to bude o rychlos-
ti. Víte, že polovina všech přestupků a trestných 
činů v dopravě v loňském roce souvisí s pře-
kročením rychlosti? Dvě třetiny těchto spě-
chajících řidičů maximální rychlost překročily 
až o 20 kilometrů za hodinu v obci a do 30 ki-
lometrů za hodinu mimo ni. Ti zbylí pak je-
li ještě o poznání rychleji. Podle statistik Mi-
nisterstva dopravy je denně přistiženo při rych-
lé jízdě v průměru více než 500 řidičů. Dokud 
se nic nestane nebo vás nezměří radar, může to 
být jen banalita. Jenže není. Překročení povo-
lené rychlosti znamená pokutu, až pět „trest-
ných“ bodů nebo zákaz řízení až na jeden rok. 

To v lepším případě. V horším nehodu, někdy 
i fatální. 
Nás jako firmu to nenechává v klidu. Pokuta 
jde sice přímo za provinilcem, nám však zále-
ží hlavně na bezpečnosti našich lidí. A upřím-
ně, jako zaměstnavatel také chceme, aby ctili zá-
kony. Takže malé shrnutí: V ČR jezdíme s au-
ty do 3,5 tuny na dálnicích rychlostí maximálně 
130 km/h, v obci 50 km/h, na rychlostních sil-
nicích 110 km/h. Pokud uvidí-
me svislé nebo vodorovné do-
pravní značení, řídíme se jím. 
Není totiž výjimkou, že obce 
nebo městské části v některých 
místech rychlost upravují, takže 
se mnohde setkáte s omezením 
rychlosti na 40  nebo 30 km/h. 
Na silnici pro motorová vozidla 
dodržujte maximální rychlost 
110 km/h. Nezapomeňte, že na 
železničním přejezdu a ve vzdá-
lenosti 50 metrů před ním je po-

voleno jet maximálně 30 km/h a pokud je vy-
baven světelným zabezpečovacím zařízením, na 
kterém bliká signalizační světlo, můžete mít na 
tachometru 50 km/h. 
Aby to nebylo tak jednoduché, někdy nesta-
čí dodržet povolenou rychlost. Určitě jste se 
již setkali s pojmem nepřiměřená rychlost. Ta-
dy bych rád zdůraznil, že to není jen překroče-
ní povolené rychlosti, ale především nepřizpů-
sobení rychlosti konkrétní situaci. Jde hlavně 
o dopravní situaci, jako je hustota provozu ne-
bo technický stav silnice i vozidel, okolí silnice – 
na pozoru buďte hlavně v místech, kde je škola, 
dětské hřiště, případně na parkovišti, a nepod-
ceňujte klimatické podmínky v podobě deště, 
mlhy, sněžení, náledí nebo ostrého vycházející-

ho či zapadajícího slunce, které 
dokáže pěkně oslnit. Ubrat plyn 
se ve výše uvedených případech 
rozhodně vyplatí. Nepřiměřená 
rychlost je totiž příčinou většiny 
dopravních nehod včetně těch 
tragických.
S rychlostí souvisí také bezpeč-
ná vzdálenost. Jaká vlastně je? 
A jak je to s cyklisty na silnici? 
Na to se těšte v příštím vydání. 
Přejeme vám pohodové jízdy 
bez nehod. 

abeceda motoriSty: Soutěž 
o auto na Víkend S plnou nádrží 
Skupina Sev.en má v České republice řadu provozů, a tak mnozí z nás stráví pracov-
ně za volantem poměrně dost času nebo při dojíždění do práce. A protože chceme, 
abyste měli vždy čerstvé informace o změnách v zákonu o provozu na pozemních 
komunikacích, oživili si jeho některé části a za volantem si byli jistější a cítili se 
bezpečněji, každý měsíc až do října vám pravidelně přineseme nejzásadnější fakta 
či novinky a zajímavosti ze světa dopravy.

Václav Matys,  předseda jednatelstva zlínské 
teplárny, odpovídal začátkem dubna na dotazy 
v hale strojní údržby, kde zaměstnance zajímala 
například případná možnost těžby uhlí za územ-
ními limity těžby. S touto variantou se za sou-
časné situace nepočítá. Dotazy se zaměřily i na 
možnost instalovat fotovoltaické panely na stře-
chu teplárny nebo na plán provozu teplárny za 
10 a více let. Zazněly také informace o aktuál-
ním dění ve skupině. Anna Fojtíková, technička 
BOZP, poděkovala za bezúrazovost a apelovala 

na zvýšenou opatrnost při probíhajících odstáv-
kách. Děkovalo se i za úspěšné zvládnutí oprav 
parního vedení. 
Na velíně kladenské teplárny se v dubnu rovněž 
mluvilo o novinkách ve skupině, ale také o plá-
novaných opravách, které byly i tématem dotazů 
zaměstnanců. O opravách bloku 2 se diskutovalo 
na setkání v počeradské elektrárně. 
Setkání se zaměstnanci budou pokračovat 
i v nadcházejících měsících. Přesné termíny bu-
dou včas zveřejněny.                                        (red)

Vedení Skupiny  
praVidelně odpoVídá  
na dotazy zaměStnanců 
Setkání se zaměstnanci ve všech společnostech skupiny Sev.en zůstávají důleži-
tou součástí interní komunikace i v letošním roce. Pravidelně se konají na velínech 
elektráren i tepláren před jednáním představenstva či jednatelstva. 

„Nechtěli jsme být jen pasivním partnerem té-
to ojedinělé akce, která během let dosáhla světo-
vé úrovně. Rozhodli jsme se proto návštěvníkům 
Zlína nabídnout i něco navíc a doplnit už tak vel-
mi bohatý doprovodný program festivalu,“ uvedla 
Gabriela Sáričková Benešová, ředitelka HR a ko-
munikace skupiny Sev.en. Zájemci si budou mo-
ci v průběhu celého týdne zahrát únikovou hru, 
která je provede městem a během níž zjistí, co 
všechno by se mohlo stát při blackoutu. Plnění 
různých úkolů je dovede do cílového stanoviště 

u zlínské teplárny. Další akce připravuje zlínská 
teplárna společně s obecně prospěšnou společ-
ností Women for Women nebo organizátory le-
tošního ročníku Energetické olympiády. 
Samotná Teplárna Zlín otevře své brány veřej-
nosti jeden den ve festivalovém týdnu. Návštěv-
níci si prohlédnou nejenom, jak se vyrábí teplo 
pro město, ale také některé z technických uni-
kátů. Například historický parní kotel, který vy-
robila firma J. Zajíčka v Prostějově v roce 1887 
„k hnaní strojů v továrni na obuvnické zboží“ 

a do provozu byl ve zlínském závodě Antonína 
Bati uveden v roce 1900. 
Zlín s filmem spojuje historie filmových atelié-
rů ve Zlíně, které byly založeny v roce 1936 z po-
pudu Jana Antonína Bati jako studio pro tvorbu 
reklamních snímků obuvnického impéria Baťa. 
Dětskému filmu se filmové studio ve Zlíně vě-
novalo již od začátku čtyřicátých let. Postupem 
doby se ze zlínských ateliérů stalo nejvýznam-
nější centrum filmové tvorby pro děti v tehdej-
ším Československu, kde působili Karel Zeman, 
Hermína Týrlová, Alexander Hackenschmied 
nebo Břetislav Pojar. Každoročně festival uvádí 
přes 350 snímků z více než 50 zemí světa. Od ro-
ku 2010 přesahuje návštěvnost 95 000 dětí i do-
spělých.

 (red)

náVštěVníci filmoVého feStiValu 
Si užijí zábaVu S teplárnou zlín
První červnový týden bude ve Zlíně patřit 63. ročníku mezinárodního festivalu 
filmů pro děti a mládež. Zlín film festival je nejstarší, největší a nejvýznamnější 
filmovou přehlídkou svého druhu na světě. Jeho partnerem je také Teplárna Zlín ze 
skupiny Sev.en, která si nejen pro návštěvníky festivalu připravila řadu zajímavých 
akcí. 

Václav Matys na setkání 
v Teplárně Zlín. Foto: TZ

Roman Vojta, ředitel 
společnosti Servis 
Leasing
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„Momentálně máme v Záluží ve výkrmu šestnáct 
ročních býků o váze mezi 350 až 400 kilogramy. 
Kromě nich jsou tu ustájení také čtyři plemenní 
býci, kteří by měli být v průběhu května vypuště-
ni na pastviny ke krávám, aby nová telata mohla 
přijít na svět opět na jaře příštího roku,“ popsal 

Tomáš Šolar, ředitel společnosti Rekultivace, je-
jíž zaměstnanci se o skot na výsypkách lomů Vr-
šany a ČSA i v zálužském areálu starají. „Kro-
mě býků zde máme ustájenou dvacítku rohatých 
krav, které nám letos daly 16 telat a ve výkrmu tři-
cet jalovic. Zhruba polovina rohatých krav se vrá-

tí ke stádům na pastviny, druhá půjde na jatka. 
Také jalovice budeme postupně rozdělovat,“ do-
plnil ředitel. 
Kromě šestnácti telat v Záluží je se svými matka-
mi na pastvinách dalších 11 telat v lokalitě ČSA 
a dvacet ve Vršanech. „Ještě to ale není konečný 
počet, další telata budou přibývat až do června,“ 
připomněl Tomáš Šolar s tím, že v současné do-
bě se na rekultivovaných plochách kolem lomů 
Vršany a ČSA pase zhruba stovka krav.        (red) 

V zázemí  
rekultiVací 
je rušno
V areálu společnosti Rekultivace v Záluží, kde je rovněž zázemí pro chov skotu, 
bylo v dubnu velmi rušno. Ve výbězích se zde shromáždili býci, ale i část krav a čer-
stvě narozených telat. 

„V hale historicky kolejová doprava sídlila, 
v současné době ji využívá úsek pomocné me-
chanizace a autodopravy. Ten zde bude mít zá-
zemí i nadále, o polovinu haly se bude dělit s díl-
nami železničních kolejových vozidel,“ vysvětlil 
Jaroslav Ježek, technik PZF úseku řízení tech-
nického ředitele Sev.en Inntech. Práce začaly ve 
vnitřních částech haly, kde se počítá i s výstav-
bou tří kolejí, přičemž dvě budou končit přímo 
v hale. Pracuje se i na venkovním rozvětvení 
kolejiště, které bude vybavené novým zabezpe-
čením včetně optického propojení. Od zhotovi-
tele se očekává, že připraví železniční spodky, 
svršky kolejí si Sev.en Inntech zajistí vlastními 
silami. „Začínáme podlahami, budou vytvořeny 

nové stavební otvory pro dvoje vrata, vybudují se 
nové kanály, vzduchotechnika, rozvody stlačené-
ho vzduchu a elektroinstalace. Součástí dodávky 
je velký hydraulický zvedák na 100 tun a nový 

mostový jeřáb o nosnosti 10 tun, které kolejová 
doprava využije při opravách dopravní techniky. 
Musíme mít ovšem na paměti, že prostory ha-
ly se upravují nejen pro dílny ŽKV, ale také pro 
využívání autodopravou,“ doplnil technik PZF. 
Na podzim už by se do haly mohli stěhovat ná-
jemníci, do konce roku se počítá s kompletním 
dokončením.                                                     (red)

autodopraVa Se na hrabáku  
podělí o halu S kolejoVou dopraVou
V lokalitě Hrabák se pilně přestavuje hala, kam se přestěhují dílny oprav želez-
ničních kolejových vozidel. O prostory se budou dělit s pomocnou mechanizací 
a autodopravou. 

Dlouhodobě zaměstnanci Rekultivací využívají 
například mulčovače od společnosti Vari. Na ja-
ře jim dorazila další dodávka mulčovačů F-700 
Hydro HURRICANE, kterých Rekultivace v sou-
časnosti díky dlouhodobé spolupráci s chomu-

tovským střediskem českobudějovického Agroze-
tu, značkového prodejce techniky Vari, využíva-
jí už patnáct.  
Mulčovač je speciální sekačka pro nepravidel-
nou údržbu travnatých ploch, která nemá sběr-

ný koš. Vysokou trávu usekne, uvnitř šasí rozseká 
na drť a tuto hmotu zapracuje zpět do trávníku. 
Díky tomu stačí travnatou plochu sekat třikrát až 
čtyřikrát ročně. Na údržbu rekultivovaných les-
ních, zemědělských i ostatních zelených ploch 
jsou podle zaměstnanců Rekultivací profesionál-
ní mulčovače VARI F-700 Hydro HURRICANE 
naprosto ideální.                                                   (red)    

Údržbu traVnatých ploch zajiStí noVé mulčoVače 
Aby mohla společnost Rekultivace dobře dělat svou práci, potřebuje k tomu nejen 
šikovné zaměstnance, ale také kvalitní techniku. 

„V příštím roce skončí v souvislosti s postupem 
těžby v lomu Vršany železniční spojení mezi Se-
verní energetickou a Vršanskou uhelnou. Kolejo-
vá doprava ale bude i nadále zajišťovat standard-
ní činnosti v obou těžebních společnostech. Přitom 
ovšem musíme některé své činnosti rozdělit, aby-
chom je mohli poskytovat oběma těžebním spo-
lečnostem. To se týká například dílen oprav želez-
ničních kolejových vozidel, které jsou v současnos-
ti v lokalitě Obránců míru. Po přerušení kolejí by 

se tyto služby obtížněji zajišťovaly pro Vršanskou 
uhelnou, proto se nyní začalo pracovat na přesu-
nu dílen do objektu poblíž nakládacího zásobníku. 
Nyní zde sídlí pomocná mechanizace a autodo-
prava, ale historicky už zde dílny kolejové dopravy 
byly,“ naznačil Pavel Šístek, vedoucí kolejové do-
pravy Sev.en Inntech.
Od jara pracují zaměstnanci Sev.en Inntech na 
těžké střední opravě na 32. koleji u hradla S7. 
„Práce pak budou v dalších měsících pokračovat 

na navazujících kolejích mezi hradly S7 a S8 pro 
dílny Hrabák a čeká nás i výstavba kolejí a za-
bezpečovacího zařízení včetně čtyř výhybek, kte-
ré v budoucnu bude ovládat obsluha z hradla S8,“ 
doplnil vedoucí. Vše souvisí také s plánovanou 
intenzifikací provozu kolejové dopravy v lokalitě 
Hrabák. Jejím výsledkem by mělo být mimo jiné 
snadnější manipulace s železničními soupravami 
pro převoz uhlí, které by nemusely být rozpojo-
vány a tím by se ušetřily jízdy. „Čeká nás během 
letoška hodně práce, abychom vše stihli připravit 
včas, nic ale zatím nenasvědčuje tomu, že bychom 
naplánované termíny neměli zvládnout,“ uzavřel 
Pavel Šístek.                                                        (red)

těžba přeruší železniční 
Spojení mezi lokalitami 
Čilý pracovní ruch panoval na kolejích v okolí  nakládacího zásobníku v lokalitě 
Hrabák. Zaměstnanci úseku traťového hospodářství zde pracují na výstavbě kole-
jiště dílen Hrabák, jedné z největších akcí letošního roku. 



98 Ze skupiny Ze skupiny

Návštěvu z Elektrárny Počerady přivítali 
v polovině dubna v lomu Vršany. Jednalo se 
o zástupce provozu počeradské elektrárny, 
kteří si přijeli prohlédnout, jak se těží a do-
pravuje uhlí, z něhož se o pár kilometrů dál 
vyrábí elektřina.
Do lomu Vršany zamířilo ve dvou termínech zhruba 
třicet zaměstnanců z Počerad. Od vyhlídky na lom až 
do provozu byl jejich hlavním průvodcem Stanislav 
Fára, vedoucí úseku uhlí. Kolegy z elektrárny prove-
dl těžbou skrývky a postupně sledovali uhelné velko-
stroje, dálkovou pásovou dopravu, skládkové stro-
je až po nakládku do železničních souprav, které uhlí 
odvážejí do Počerad. Jednou ze zastávek bylo i depo 
vedlejších energetických produktů, kam se přivážejí 
z elektrárny k zakládání. Cílem bylo na vlastní oči si 
prohlédnout a případně si i vysvětlit, jaká úskalí s se-
bou těžba v lomu Vršany přináší, jak lze například 
ovlivňovat kvalitu uhlí, případně plynulost dodávek 
do elektrárny. Také proto své kolegy v provozu prová-
zeli zaměstnanci jednotlivých úseků, aby byli schopni 
reagovat a odpovídat na konkrétní dotazy. 
Během jara se zaměstnanci z lomu Vršany vyda-
jí na exkurzi do Elektrárny Počerady, aby se de-
tailněji seznámili s elektrárenskou technologií. Se 
vzájemnými návštěvami mezi jednotlivými pro-
vozy společností skupiny Sev.en se počítá i do  
budoucna.                                                                                (red)

koleGoVé z počerad Si přijeli prohlédnout, 
jak Se doStáVá uhlí z Vršan do elektrárny 

Zaměstnanci Elektrárny Počerady měli šanci se 
podívat přímo do lomu Vršany a prohlédnout si 
těžbu uhlí pro elektrárnu zblízka. 

Exkurze začínala na vyhlídce.

Důležitá zastávka byla na místě, 
kde se stýkají geologické vrstvy. 

Poslední zastávkou byl nakládací zásob-
ník, odkud vyrážejí naložené železniční 
soupravy do elektrárny.

Na depo vedlejších energetických produktů se 
vozí produkty z Elektrárny Počerady k zaklá-
dání. Foto: 8x (pim)

Uhelná rypadla jsou oproti těm 
skrývkovým výrazně menší.

Na skládce uhlí a stroje, 
které zde využívají. 

U skrývkového velkostroje KU800/K84 doplnil in-
formace o těžbě nadložních zemin vedoucí úseku 
skrývky Vršanské uhelné Jiří Matouš.
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Na podzim loňského roku vyzvala společ-
nost Rekultivace ze skupiny Sev.en děti z Mos-
tu a Litvínova, aby pomohly pestrými barvami 
vyzdobit česna, tedy vletové otvory do úlů. Do 
soutěže nazvané Pomozte včelkám trefit domů 
se zapojilo jednadvacet kolektivů ze základních 
škol v Mostě a Litvínově. Na jaře veřejnost vy-
bírala na výstavách v mostecké a litvínovské 
knihovně nejzdařilejší dětské výtvory. Do hla-
sování se v obou městech zapojilo téměř osm 
set lidí, kteří zvolili práce dětí z hamerské zá-
kladní školy. 
„Výstava měla veliký úspěch. Líbila se hlavně 
dětem. Ředitelé obou knihoven odhadují, že ná-

vštěvníků, kteří si výstavu prohlédli, bylo mno-
hem více než hlasujících. Někdy přišly celé rodi-
ny, ale hlas odevzdaly jen jeden. Na výstavě se 
dětem líbila také edukační část. Nejenže si moh-
ly prohlédnout, jak se jejich vrstevníci zhosti-
li úkolu vymalovat česna, ale dozvěděly se také 
všechno o životě včel. A zároveň i to, že včely ne-
oddělitelně patří i k našim rekultivacím,“ zhod-
notila výstavu Eva Maříková, mluvčí těžebních 
společností skupiny Sev.en.  
Pro vítězný kolektiv připravila společnost Re-
kultivace atraktivní cenu. Pracovníci společ-
nosti pro něj uspořádají „Den na rekultivacích“. 
Děti se podívají ke včelínu, ozdobenému no-

vými barevnými česny. Prohlédnou si země-
dělskou techniku, kterou Rekultivace využívají 
a budou mít příležitost pohladit si čerstvě na-
rozená telata a nakrmit krávy ze stáda skotu, 
které žije na výsypkách v okolí lomů. „Všech-
ny dětské výtvory jsou velmi povedené, jsem rád, 
že jsem nakonec nemusel hodnotit, který je nej-
krásnější. Vítězná česna ozdobí nový včelín na 
rekultivacích lomu Vršany, ani ostatní ale ne-
přijdou nazmar. Použijeme je na další včelíny, 
které vyrábíme a postupně umisťujeme do oko-
lí luk, které obhospodařujeme. Už se nám ozvaly 
také partnerské organizace, že by o česna na své 
včelíny měly zájem a my se s nimi rádi o krás-
né výtvory dětí z Mostecka a Litvínovska podě-
líme,“ uvedl ředitel společnosti Rekultivace To-
máš Šolar. 

(red)

nejhezčí čeSna Vyrobili 
školáci z hamru
Skupina dětí ze třídy Daniely Loosové ze základní školy v Litvínově Hamru si během 
jara udělá výlet na rekultivace. Je to ocenění za vítězství ve veřejném hlasování o nej-
krásnější česno, které probíhalo na výstavách v mostecké a litvínovské knihovně. 

Ve čtyřech přednáškách představili činnost 
HBZS Most, zajímavé zásahy, průzkumy a zajiš-
tění důlních děl a zvláštní pozornost věnovali le-
zeckým zásahům. Hosty z hornické společnosti 
seznámili také se záchranářskou technikou a le-
zecká skupina předvedla záchranu zraněné oso-
by v prostorách dýmnice, což je tréninkové záze-
mí báňských záchranářů. 
„K práci báňských záchranářů patří standardně 
účast na odborných seminářích a konferencích. 
Jsme schopni v případě zájmu připravit rovněž 
prezentaci naší činnosti pro zájemce, kteří k nám 
zavítají. Svou činnost představujeme během roku 
i na nejrůznějších akcích určených pro širokou ve-

řejnost. Se svou technikou se například pravidel-
ně účastníme dětského dne v Podkrušnohorském 
technickém muzeu, ale i na dalších místech regi-
onu,“ uvedl Radim Slabák, ředitel HBZS Most.   
Hornická společnost podkrušnohorské oblas-
ti se soustředí na získávání poznatků o hornic-
ké činnosti zejména o důlní technice a zařízení, 
technologii dobývání a úpravy nerostných suro-
vin, rekultivaci a zahlazování důlní činnosti, ge-
ologii. Organizuje odborné semináře a pracovní 
cesty se zaměřením na tuto problematiku a vě-
nuje se také zachování a rozvoji hornických tra-
dic. Je zakládajícím členem Sdružení hornických 
a hutnických spolků ČR.                                      (red)

báňští záchranáři SimuloVali 
lezecký záSah V dýmnici
Báňští záchranáři připravili odborný seminář a předvedli své dovednosti členům 
Hornické společnosti podkrušnohorské oblasti (HSPO) během jejich návštěvy 
v sídle Hlavní báňské záchranné stanice v Mostě. 

„V první polovině dubna proběhl sněm Sdružení 
odborových organizací skupiny, který mimo dal-
ších standardních bodů přijal usnesení s výzvou, 
aby vláda schválila využívání uhlí do doby, než 
bude Česká republika disponovat adekvátní, pl-
nohodnotnou a cenově dostupnou náhradou,“ 
informoval předseda Sdružení Jaromír Fran-
ta. Rada sdružení dostala za úkol vyvíjet snahu 
o snížení věku pro odchod do důchodu v ná-
ročných profesích v povrchových lomech. 
Také sněm Odborového svazu pracovní-
ků hornictví, geologie a naftového průmyslu  
(OSPHGN), který se konal rovněž v dubnu 
a Sdružení odborových organizací skupiny je 
jeho členem, do svých usnesení zařadil, že bu-
de věnovat pozornost perspektivě těžby uh-
lí a předčasným odchodům do důchodu ve vy-
braných hornických profesích. „Otázka snížení 
důchodového věku bude ještě předmětem disku-
sí. V obou případech ale budeme mít jistotu, že 

témata, která jsou pro nás důležitá, se budou ře-
šit na všech úrovních, kde dojde k setkání odbo-

rů a zástupců vlády,“ doplnil Jaromír Franta. 
Dalším z důležitých bodů sněmu OSPHGN by-
ly přípravy na sjezd, který se uskuteční v příš-
tím roce.   

(red)

V čepirohách Se bude Střílet
Zaměstnanci společností skupiny Sev.en se budou moci opět přesvědčit, jak přesnou 
mají mušku. Odboráři pro ně opět připravili oblíbenou soutěž ve střelbě z velkorážní 
pistole nebo revolveru. 

Uskuteční se jako tradičně na střelnici v Mostě – Čepirohách v sobotu 20. května od 8:00 
hodin, přičemž prezence účastníků bude probíhat od 8:00 do 8:45 hod. Muži a ženy budou 
soutěžit v kategorii jednotlivců, jako vždy bude připravena i speciální soutěž ve střelbě na 
malovaný terč pro mužskou a ženskou kategorii. 
Střílet se bude z velkorážní standardní pistole nebo revolveru (ráže 7,62 – 9,65) 5 + 20 ran 
na terč 135P (nekrytě ležící figura), na vzdálenost 25 metrů. Přípustné je střílet obouruč. Zú-
častnit se mohou i ti, kdo nemají zbrojní pas. Ve spolupráci s pořadateli (SSK 0311 DL Most), 
kteří budou zároveň zajišťovat i odborný dozor, jim bude zapůjčena zbraň.
Zájemci o účast jsou povinni se nahlásit nejpozději do 15. května 2023 (13:00 hodin) Lubo-
míru Holému na tel. č. 2507, případně e-mailem L.Holy@7group.cz.                               (red)

odbory chtějí tlačit na Vládu 
kVůli uhlí i odchodům do důchodu

Budoucností využívání uhlí i možností dřívějšího odchodu do důchodu pro těžké 
profese se v posledních týdnech zabývalo Sdružení odborových organizací skupiny. 

Do soutěže se přihlásilo 21 středních škol ze 
7  krajů celé republiky. Celkem se jednotlivých 
kategorií účastnilo 43 žáků. Mostecká Střední 
škola technická pořádala Zlatou kuklu již poos-
mé, letos se k ní vrátila po tříleté přestávce. Jed-

ním z hlavních cílů soutěžního klání je podpora 
učňovského technického vzdělávání v ČR a se-
tkávání odborných pedagogů. Pro firmy jako je 
Vršanská uhelná jsou podobné akce příležitostí 
pro hledání budoucích zaměstnanců. 

Středoškoláky přišli podpořit a pozdravit 
hejtman Ústeckého kraje Jan Schiller, senátor 
Jan Paparega i primátor města Mostu Marek Hr-
vol a mnoho dalších osobností regionu. Abso-
lutním vítězem odborné soutěže O zlatou kuklu 
se stal Václav Roztočil ze Střední odborné školy 
Jarov. Domácí Jiří Mates skončil na třetím mís-
tě. Nejúspěšnější školou se stala Střední odbor-
ná škola Jarov.                                                    (red)

SVářeči V moStě pooSmé Soutěžili o zlatou kuklu
Soutěž ve svařování O zlatou kuklu hostila ve druhé polovině dubna Střední škola 
technická Most. Jedním z partnerů akce, nad níž převzali záštitu hejtman Ústeckého 
kraje Jan Schiller a Svaz průmyslu a dopravy ČR, byla už poněkolikáté Vršanská uhelná. 



13regionregion12

„Zabývali jsme se mimo jiné problémem, kdy uži-
vateli nešel otevřít soubor ve formátu pdf ze sdíle-
ných složek. Když si soubor zkopíroval na plochu 
svého PC, problém zmizel. Podobných situací jsme 
v uplynulých měsících řešili celou řadu,“ uvedl Zde-
něk Pergl, IT manažer společnosti Infotea. Té-
měř všechny případy měly jedinou příčinu - pří-
liš dlouhý název. 
Aby mohl systém požadovaný soubor otevřít, mu-
sí si k němu nalézt cestu. Je třeba si uvědomit, že 
do názvu souboru systém počítá i název složky, 
ve které se soubor nachází.  A ten zahrnuje celou 
strukturu nadřazených složek. Pokud je tedy sou-
bor umístěn ve složce nazvané například Doku-
mentace k podávání stížností za rok 2009, zdán-
livě by to neměl být problém. Když ale cesta k ně-
mu vede přes několik dalších podsložek s podobně 
dlouhými názvy, může dojít ke zmíněné systémo-
vé chybě. Název soboru, který zahrnuje celou ces-
tu k němu, by neměl přesáhnout 260 znaků. 
Řešení je přitom poměrně snadné. Při zakládá-
ní složek a souborů mít tento fakt vždy na mysli 
a snažit se názvy tvořit co nejkratší a srozumitel-
né. Znaky se dají ušetřit zkrácením názvů složek, 
vynecháním mezer a především nepoužíváním 
zbytečných duplicit v názvech jednotlivých slo-

žek. Pokud má složka na sdíleném disku název 
například vzdělávání, není třeba jej uvádět do ná-
zvů podsložek. Mezery v názvech je možné na-
hradit používáním počátečních velkých písmen 
u jednotlivých slov. Tečky v názvech mohou rov-
něž způsobovat potíže, je proto lepší je zcela vy-
pustit, případně nahradit pomlčkou. Pojmenová-
vat složky jako „přetažené dokumenty“, „aktuální“ 
nebo „nové“, nemá prakticky žádný význam a jen 
to zbytečně prodlužuje cestu.
Používání pouze velkých písmen v celém názvu 
složky zhoršuje čitelnost, je proto vhodné jen pro 
obvyklé zkratky. Naopak zkratky institucí, společ-
ností, oddělení se doporučuje využívat co nejčas-
těji. Zkracováním slov se jejich význam neztratí, 
navíc většině z nich každý porozumí a sníží se tím 
i počet znaků (organizační = org, pracovní = prac, 
společný = spol, technický = tech). Pokud potře-
bujete zachovat časovou posloupnost v názvech 
složek, je lepší datum zapisovat ve zkrácené podo-
bě ve formátu v obráceném pořadí, tedy rok, měsíc 
a den. Místo například 3. 1. 2023 uvést 23-01-03. 
Příklad komplikovaného názvu: 
S:\CS\ER\04_OUU\UCETNI ZAVERKY\KP-
MG\AUDIT-SEVEN 2013 - 2019\AUDIT ROK 
2016\Audit daní\DPPO\9. Dokumentace obvyk-

lých cen mezi spojenými osobami\Rok 2016\02 - 
Dokumentace\Specifická dokumentace\Evidenč-
ní listy produktu\Služby s nízkou přidanou hod-
notou\Důl Kohinoor
Zkrácená verze:  
S:\CS\ER\04_OUU\UcetniZav\KPMG\AuditSe-
ven2013-9\2016\Dane\DPPO\09-ObvCenyMe-
ziSpojOsob\02-Dok\Specif\EvidListyProd\Sluz-
SNizkouPridaHod\DulKoh
Název složky se povedlo zkrátit z původních 
263  znaků na 140 a srozumitelnost zůstala za-
chována. Myslete tedy při ukládání nebo kopíro-
vání souborů také na to, že jednou je budete chtít 
také otevřít. A stejně jako když nám někdo vy-
světluje příliš komplikovanou cestu k cíli, může-
me se ztratit, podobně je na tom i mozek vašeho  
počítače.                                                                   (red)

kde hledat chybu, když nejde oteVřít Soubor 
Systémová chyba při otevírání nebo kopírování souboru dokáže vystrašit každého 
uživatele firemního počítače. Technici společnosti Infotea museli podobných zále-
žitostí řešit během nedávné doby hned několik v souvislosti s prací ve sdílených 
složkách. Často se jednalo o chybu způsobenou uživatelem, kterou lze velmi snad-
no odstranit.  

Letos by chtěl Roman Jelen v hasičském sportu 
pokračovat, přímo v areálu elektrárny má k dis-
pozici zázemí na přípravu, protože plánuje účast 
na dalších závodech TFA Ligy Severu. Její dru-

hý závod, Memoriál Jaromíra Honse o železného 
hasiče se konal 29. dubna v Hostomicích a Ro-
man Jelen byl mezi 120 přihlášenými účastníky.  

(red)

V počeradech udržují tradici 
haSičSkého Sportu
V soutěži v hasičském sportu má zastoupení také Elektrárna Počerady. Už v loň-
ském roce zabodovala dvojice členů zdejší podnikové jednotky – Roman Jelen 
a Rostislav Habáň ve 3. ročníku soutěže Hazmburský hasič. Společně vybojovali 
páté místo v konkurenci třiadvaceti soutěžních týmů, navíc Roman Jelen získal ve 
své věkové kategorii 18 – 34 let stříbrnou medaili. 

Pořadatelem byli hasiči HZS Most, areál nové 
hasičské stanice v Mostě byl také dějištěm sou-
těže. Účastníky byli kromě tří družstev všech tří 
směn mostecké stanice také hasiči z litvínov-
ské stanice, kteří se nakonec stali celkovými ví-
tězi soutěže. „Protože jsme součástí integrova-
ného záchranného systému, máme zkušenosti se 
zásahy u skutečných dopravních nehod. Několi-

krát ročně naše jednotka k zásahům tohoto ty-
pu vyjíždí a podobné soutěže, kterých se družstva 
z naší jednotky účastní pravidelně, jsou pro nás 
příležitost, jak si nacvičit situace, které by mohly 
nastat,“ vysvětlil Bronislav Vilhelm, velitel pod-
nikové jednotky hasičů Severní energetické. 
Družstvo ve složení Tomáš Stanko (velitel), Pa-
vel Peřt (zdravotník), Tomáš Mohelnický a Ště-

pán  Hrdlička si tentokrát vylosovalo velmi slo-
žitou situaci, kdy k vyproštění zraněné osoby 
bylo možné přistoupit až po odstranění stře-
chy havarovaného vozidla. Úkol ale tým zvlá-
dl skvěle a v taktice provedení zásahu byl roz-
hodčími hodnocen jako nejlepší. Na medailo-
vé umístění to sice tentokrát nestačilo, ale o to 
nešlo. Všichni zúčastnění se shodli na tom, že 
ideální by bylo, pokud by se s podobnými situ-
acemi v reálném životě museli setkávat co mož-
ná nejméně.  

(red)  

rozhodčí ocenili 
taktiku při záSahu 
Družstvo podnikové jednotky hasičů Severní energetické se před koncem dubna 
zúčastnilo okresního kola soutěže ve vyprošťování zraněných osob z havarova-
ných vozidel. 

„V letošním roce jsme se rozhodli uskutečnit roz-
sáhlý projekt, který by měl všem uživatelům fi-
remních e-mailů velmi zjednodušit práci. Ten 
ovšem vyžaduje velkou část firemních e-mailo-
vých schránek takzvaně zmigrovat na nové serve-
ry. Migrace bude postupná a bude probíhat prak-
ticky v průběhu celého roku. Uživatelům zůstanou 
zachovány jejich e-mailové adresy, ale změní se 
servery, na kterých budou umístěny.“ vysvětlil Li-
bor Šindelář, vedoucí oddělení technické podpo-
ry společnosti Infotea.

Laicky řečeno, je to jako kdyby se nezměnila va-
še poštovní adresa, ale schránka, do které vám má 
být dopis doručen, se přesunula o kus dál. Do-
ručovatelka by stále chodila na místo původní 
schránky a nemohla ji najít a dopis by vám nepři-
šel. A přesně takhle se může chovat zmíněný na-
šeptávač. Pamatuje si adresu, ale nikoli cestu ke 
schránce a doručovatele pořád posílá na původ-
ní místo, které už neexistuje. Může se proto stát, 
že uživatel napíše zprávu svému kolegovi, který 
již má schránku zmigrovanou a doplní e-mailo-

vou adresu z našeptávače. Ten si ovšem pamatu-
je pouze původní cestu, takže e-mail nemusí být 
doručen. 
Zmatkům s našeptávačem se dá vyhnout napří-
klad jeho vypnutím a vkládáním kontaktů do e-
mailových zpráv pomocí klávesové zkratky CTR-
L+K z adresáře, kde jsou všechny kontakty uve-
deny se správnou cestou. Nabízí se také možnost 
některé kontakty z našeptávače vymazat a při 
opětovném zadání z adresáře už by měly být na-
staveny správně.   
„S prvními případy už jsme se setkali a jsme si dob-
ře vědomi, že jich během roku může nastat více. 
Proto chceme uživatele informovat v předstihu, že 
může nastat tento problém, jak bude postupovat 
migrace na nové servery,“ doplnil Libor Šindelář. 

Téměř každý ze zaměstnanců, který používá firemní e-mail, využívá v programu 
Microsoft Outlook funkci takzvaného našeptávače. Je to skvělý pomocník, který 
při psaní zprávy do políčka příjemce automaticky nabízí vhodné kontakty. Právě 
tato funkce však může v nadcházejících měsících uživatele firemních e-mailů zradit. 

našeptáVač  
VáS může zradit
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 Společnost REKULTIVACE a.s.  
nabízí uplatnění v pozicích

proVozní  
zámečník, 

Údržbář 
s náborovým  

příspěvkem 20 000 Kč

Hlavní náplní činnosti zaměstnance je údržba 
a opravy zemědělských strojů.
Požadujeme dobrý zdravotní stav, spolehlivost, 
dobrou pracovní morálku, ochotu učit se.

Kvalifikační předpoklady: 
 �  ÚSO, SO, vyučen, základní vzdělání, pří-

padně praxe v oboru.

Nabízíme:
 � Základní mzda 24 000 Kč plus prémie až do 

výše 35 % ze základní mzdy. 
 � Pracovní smlouva na dobu určitou s mož-

ností prodloužení na dobu neurčitou.
 � Jednosměnný provoz, pracovní doba 

7,5 hodiny.
 � Stravenky ve výši 120 Kč za odpracovanou 

směnu, 13. a 14. plat, 5 týdnů dovolené, pro-
gram ZDRAVÍ ve výši 10 000 Kč.

obSluha  
leSních Strojů
Hlavní náplní činnosti zaměstnance je obnova 
a ochrana ploch po těžbě.
Práce s lesními stroji, stavba oplocenek, údržba 
osázených ploch.

Požadujeme dobrý zdravotní stav, spolehlivost, 
dobrou pracovní morálku, ochotu učit se.

Kvalifikační předpoklady:
 � Vyučen, základní vzdělání, případně bez 

vzdělání.

Nabízíme:
 � Základní mzda 20 700 Kč plus prémie až do 

výše 35 % ze základní mzdy. 
 � Pracovní smlouva na dobu určitou s mož-

ností prodloužení na dobu neurčitou.
 � Jednosměnný provoz, pracovní doba 

7,5 hodiny.
 � Stravenky ve výši 120 Kč za odpracovanou 

směnu, 13. a 14. plat, 5 týdnů dovolené, pro-
gram ZDRAVÍ ve výši 10 000 Kč.

leSní dělník
zaleSňoVání

Hlavní náplní činnosti zaměstnance je obnova a 
ochrana ploch po těžbě.
Výsadba stromů, okopávka, vyžínání trávy, hno-
jení sazenic.

Požadujeme dobrý zdravotní stav, spolehlivost, 
dobrou pracovní morálku, ochotu učit se.

Kvalifikační předpoklady:
 � základní vzdělání

Nabízíme:
 � Základní mzda 20 500 Kč plus prémie až do 

výše 35 % ze základní mzdy. 
 � Pracovní smlouva na dobu určitou s mož-

ností prodloužení na dobu neurčitou.
 � Jednosměnný provoz, pracovní doba 

7,5 hodiny.
 � Stravenky ve výši 120 Kč za odpracovanou 

směnu, 13. a 14. plat, 5 týdnů dovolené, pro-
gram ZDRAVÍ ve výši 10 000 Kč.

Pro všechny uvedené pozice je nástup možný dle 
dohody. Pracoviště: Záluží u Litvínova 181. Kon-
takt: Eva Langová, účetní. e-mail: e.langova@
7group.cz, tel. 602 536 732

společnost Sev.en Inntech a.s.
nabízí uplatnění v pozici

elektrotechnik 
v kolejové dopravě v důlním 

provozu s náborovým  
příspěvkem 70 000 Kč

Co budeš zajišťovat a o co se budeš starat:
 � provádět kontroly, běžnou preventiv-

ní údržbu a případně i opravy různých ty-
pů zabezpečovacích zařízení v kolejové do-
pravě, například WSSB Export; GS II., III.; 
AŽD; MODEST; LEXIS

 � zajišťovat funkčnost a případné výměny ka-
belových rozvodů

Co musíš splňovat:
 � bez školy v oboru elektro se tato práce dělat 

nedá, můžeš být vyučen nebo mít maturitu
 � abychom mohli poskytnout uvedený ná-

borový příspěvek, musíš být držitelem 
oprávnění dle vyhlášky 194/2021 Sb. nebo  
123/2022 Sb. (před 1. 7. 2022 platné Vyhl. č. 
50/1978 Sb. min. § 5)

 � část výkonu práce je i ve výškách, k tomu 
si prověříme tvoji smyslovou zdravotní způ-
sobilost

 � nikdo není dokonalý, ale nám bude určitě 
vyhovovat tvoje odpovědnost, spolehlivost 
a schopnost být důsledný

 � rádi tě zaučíme, ale pak už tě nikdo hlídat 
nebude, musíš být i samostatný

 � pokud jsi podobnou práci už dělal a můžeš 
využít svých zkušeností, uvítáme to!

Na co se můžeš těšit
 � že budeš pracovat v silné a prosperující fir-

mě
 � získáš náborový příspěvek ve výši 70 000 Kč 

(v případě splnění kvalif. předpokladů 
vzdělání Vyhl. č. 123/2022 Sb.)

 � motivující mzdové zařazení v 6. tarifním 
stupni a k tomu příplatky za směnnost

 � víme, že se náklady stále zvyšují, pamatuje 
na to naše kolektivní smlouva pravidelným 
mzdovým nárůstem každý rok

 � špatně se ti šetří na Vánoce? Pomůžeme v 
prosinci 13. platem, rovněž dle kolektivní 
smlouvy

 � každý si rád odpočine na dovolené, u nás na 
to budeš mít celých 6 týdnů

 � významně ti přispějeme na obědy
 � po zapracování od nového roku ti budeme 

každý rok přispívat částlkou 10 000 Kč na 
dovolenou, můžeš však utratit i ve fitku, za-
platit v lékárně či za kulturu, vše v rámci ši-
rokého uplatnění SODEXO pasů 

 � rovněž ti od nového roku budeme pomá-
hat s šetřením na důchod formou příspěv-
ku na penzijní připojištění částkou 550 Kč 
měsíčně

 � na naše náklady budeme udržovat a případ-
ně rozšiřovat tvoji kvalifikaci, to je u nás sa-
mozřejmost

 � chceš mít víkendy volné a mít čas i na své 
koníčky? To ti můžeme splnit, pracovní do-
ba je od pondělí do pátku, v zimě od 7:00 do 
15:00 hod, v létě pak od 6:00 do 14:00 hod.

 � určitě dává dobrý pocit a jistotu do budouc-
na, že s tebou uzavřeme pracovní poměr 
rovnou na dobu neurčitou

 � chceš vidět, kam bys nastupoval a za jakých 
podmínek? Zavolej Petru Černochovi na 
478 004 789, nabídne schůzku, kde  uvidíš, 
do čeho bys šel a kde ti budou poskytnuty 
veškeré informace potřebné pro tvé rozho-
dování

Jak se můžeš přihlásit, případně kdy nastoupit
 � pošli životopis na e-mail: v.stefanek@

7group.cz , abychom mohli porovnat všech-
ny přihlášené uchazeče, měli základní před-
stavu o tom, co nám můžeš nabídnout a mě-
li na tebe i kontakt 

 � nástup je možný, pokud si na osobní schůz-
ce „plácnete“ a projdeš povinnou lékařskou 
prohlídkou

Místo výkonu práce je Most – Komořany, prak-
ticky velmi dobře dostupné jak z okresu Most, 
tak i Chomutov.
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V rámci aktivit mostecké pobočky W4W pů-
sobí aktuálně čtyři terapeutky (Mgr. Jaroslava 
Bendová, Mgr. Alena Ohemová, Mgr. Veroni-
ka Smetánková a Mgr. Kamila Tóthová) se za-
měřením na terapii pro dospělé i děti. 

„Na sezení se vždy moc těším. Můžu otevřít své 
nitro bez pocitu odsouzení. Zpětná vazba mi po-
máhá k lepšímu sebepoznání a pochopení někte-
rých prožitků.” To je jedna z pozitivních recen-
zí, které jsme v posledních týdnech zaznamenali. 

Klienti hodnotí pozitivně především lidský pří-
stup terapeutek, bezpečí a fakt, že s jejich pomo-
cí lze lépe pojmenovávat problémy, prožitky a je-
jich vnímání. Svoji roli hraje podle klientů také 
příjemné prostředí, ve kterém terapeutky pracu-
jí. 
Terapeutické služby může využít veřejnost, včet-
ně například rodičů, jejichž děti se ve škole po-
týkají s problémy. Sezení probíhají v terapeutic-
ké místnosti pobočky Most, rezervaci lze vytvo-
řit jednoduše online přes https://www.reservio.
cz/b/women-for-women-o-p-s.¨
WOMEN FOR WOMEN je obecně prospěš-
ná společnost manželů Tykačových. V prvních 
dvou letech existence se zaměřila především na 
pomoc ženám a jejich dětem, které byly ohro-
ženy zejména psychicky, ekonomicky a sociálně, 
hrozila jim ztráta bydlení a nedokázaly svou si-
tuaci samy řešit. Postupem času se pomoc spo-
lečnosti rozšířila na podporu a pomoc samoži-
vitelkám a samoživitelům, dětem i úplným rodi-
nám, a to jak v rámci konkrétních projektů, tak 
i programů a poraden. 
Mostecká pobočka WOMEN FOR WOMEN 
byla otevřena v mosteckém sídle skupiny  
Sev.en v ulici Václava Řezáče v červnu 2018. 
Kromě řady dalších činností nabízí ženám na-
příklad služby psychoterapie, rodinné i párové 
terapie i právní poradnu. Podrobnosti a kontak-
ty jsou k dispozici na webových stránkách www.
women-for-women.cz.                                   (red)

VeřejnoSt V moStě  
pozitiVně hodnotí Služby 
projektu SerViS rodiny
Pobočka WOMEN FOR WOMEN, o.p.s. (W4W) v Mostě poskytuje veřejnosti 
mimo jiné i služby v oblasti psychoterapie. V případě, že hledáte pomoc je vhodné 
rozhodovat se nejen na základě zaměření konkrétních terapeutů, ale také podle 
hodnocení služeb klienty. 

oznámení 
V pátek 7. dubna odešel ve věku 83 let Ing. Ladislav 
Funiok. Původem rodák z Ostravska na severu Čech 
působil již od 60. let minulého století. Po absolvování 
Vysoké školy báňské začal v roce 1961 pracovat nej-
prve na Dole Zdeněk Nejedlý v Komořanech. Od roku 
1963 pracoval v různých profesích na dole Centrum. 
V letech 1974 - 1983 zde působil jako hlavní inženýr. 
Následujících 10 let pracoval na ředitelství Dolů Vítěz-
ného února Záluží (posléze Doly Hlubina) ve funkcích 
výrobního náměstka a ředitele divize Doly Hlubina 
Litvínov. Od dubna 1994 působil jako ředitel Závo-
du důlně bezpečnostních služeb MUS, jehož součástí 
byli i hasiči a báňští záchranáři. Báňským záchranářem 
byl od roku 1969 až do svého odchodu do důchodu 
v roce 1999. K 50. výročí HBZS Most zpracoval pub-
likaci mapující historii a současnost mostecké báňské 
záchranné služby. Byl uznávaným báňským odborní-
kem a také držitelem celé řady ocenění. Mimo jiné mu 
byl v roce 1998 udělen záchranářský záslužný kříž a od 
roku 2003 byl držitelem rezortní medaile Jiřího Agri-
colly. Ladislav Funiok byl člověk, který zanechal stopu v 
mnoha myslích i srdcích. Věnujme mu společně tichou 
vzpomínku.
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Autorem citátu je Mahátma Gándhí: „Člověk se často stává tím za co (tajenka 1). Pokud si neustále říkám, že určitou věc nedokážu, je možné, že skončím 
tím, (tajenka 2) stanu neschopným ji udělat. Naopak, budu-li věřit, že to dokážu, určitě získám schopnost to udělat, i když ji třeba na začátku mít nebu-
du.“ V minulém čísle obsahovala tajenka citát anglického prozaika, novináře a literárního kritika Johna Boyntona Priestleyho: „Když se chce člověk přáte-
lit s mužem, nesmí říct nic, čím by se dotkl jeho drahocenné ješitnosti, a protože ta bývá velká jako stodola a nesmírně choulostivá, musí být strašlivě opa-
trný.“ Výhru získávají Hana Rengerová, Sev.en Inntech; Soňa Holečková, Severní energetická; Michal Uhlíř, HBZS. Vyluštěnou tajenku můžete zasílat na 
adresu: Redakce SEV.EN NOVINY, Václava Řezáče 315, 434 01 Most nebo e-mailem: seven.noviny@7group.cz. Ze správných odpovědí vylosujeme tři vý-
herce. Uvádějte přesnou adresu, případně pracoviště pro případné doručení výhry.    
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